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   PROTOKÓŁ NR XXXIV/17 

Z  SESJI RADY GMINY MARCISZÓW   

odbytej w dniu 23 lutego 2017 roku 

w sali narad Urzędu Gminy w Marciszowie   

 

Początek obrad godz. 11.00 zakończenie godz.13.45   

Obecnych na sali obrad 15 radnych, co stanowiło quorum do podejmowania uchwał – lista 

obecności radnych i sołtysów stanowi załącznik nr 1 i 2 do protokołu.   

 

W obradach sesji uczestniczyli:  

Stefan Zawierucha – Wójt Gminy Marciszów,  

Wiesław Cepielik – Zastępca Wójta Gminy Marciszów  

Krystyna Kwiatkowska Sekretarz Gminy, 

Krystyna Magda Skarbnik Gminy,  

Radna Powiatu Maria Bych,   

Mecenas Robert Greb,  

Sołtysi, kierownicy poszczególnych referatów,  

Obrady były nagrywane na dyktafon. 

 

Ad. 1 i 2. 

Jadwiga Adamczyk Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów dokonała otwarcia obrad sesji              

i przywitała uczestników.   

  

Ad.3. 

Stwierdzenie quorum.  

Na podstawie listy obecności radnych Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła quorum,  

listy obecności radnych i sołtysów stanowią załącznik nr 1 i 2 do protokołu.  

 

Ad.4. 

Przedstawienie porządku obrad.  

Przewodnicząca Rady przedstawiła porządek obrad, który został dostarczony radnym             

w ustawowym terminie wraz z materiałami.  

 

Porządek obrad sesji przedstawia się następująco:  

1/ Otwarcie sesji. 

2/ Powitanie. 

3/ Stwierdzenie quorum. 

4/ Przedstawienie porządku obrad. 

5/ Wnioski w sprawie zmiany porządku obrad. 

6/ Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia.  

7/ Informacja Wójta Gminy z prac między sesjami. 

8/ Opieka zdrowotna – zabezpieczenie potrzeb mieszkańców, ocena sytuacji zdrowotnej 

mieszkańców gminy.  

9/ Podjęcie uchwał w sprawach:  

 

a/ przedłużenia czasu obowiązywania taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 

odprowadzanie ścieków,  

   

b/ przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

na terenie Gminy Marciszów w 2017 roku”,  
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c/ ustalenia zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu 

gminy,  

 

d/ zmiany uchwały budżetowej gminy Marciszów na rok 2017,  

 
e/ wprowadzenia zmiany do Uchwały Nr XXXII/159/16 Rady Gminy Marciszów z dnia                       

29 grudnia 2016 roku,  

 

10/ Interpelacje i zapytania radnych.  

11/ Sprawy różne.  

12/ Zamknięcie obrad sesji.     

 

Ad.5. 

Wnioski w sprawie zmiany porządku obrad.  

 

Radny Adam Ryżowski  

W związku z wnioskami Komisji dotyczącymi projektu uchwały w sprawie ustalenia zasad 

wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu gminy zapytał  

Przewodnicząca czy te wnioski zostały rozpatrzone czy są w toku rozpatrywania?  

Jadwiga Adamczyk Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów  
Wyjaśniła, że są na razie są w toku rozpatrywania i nie ma konkretnych ustaleń.  

Radny Adam Ryżowski  

W związku z powyższym wniósł o zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały w sprawie 

ustalenia zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu gminy    

z uwagi na to, że jeżeli zagłosuje a przejdzie pozytywnie to wnioski, które zostały złożone na 

komisji nie będą miały racji bytu.  

Jadwiga Adamczyk Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów 
Odczytała wnioski w Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki  i Komisji Ochrony 

Środowiska, Rolnictwa i Zdrowia /wnioski stanowią załącznik nr 3 i 4 do protokołu/ 

Stefan Zawierucha Wójt Gminy Marciszów 

Poprosił, aby nie mylić uchwały rady i zarządzenia wójta. W przepisach nie mówi się              

o żadnej komisji tylko mówi się o czynniku społecznym i nic ponadto i to jest cały czas 

realizowane z niewielkimi zmianami z tytułu pewnych zmian oraz z tytułu zgonu pracownika. 

Dokładnie to o co państwo wnioskujecie jest absolutnie zawarte w zarządzeniu. Czynnik 

społeczny to nie znaczy, że muszą być określone osoby takie czy inne, mogą być różne 

koncepcje. Wójt nie wchodzi w to za daleko, bo nie ma czym dzielić. Wtedy został wycofany 

ten projekt  i teraz również można wycofać. To nie ma żadnego znaczenia, ponieważ 

zarządzeniem powołuje się czynnik społeczny. Wójt przeanalizował to wielokrotnie                

i wszystko to co państwo chcecie jest. To wszystko będzie istotne jeżeli będziemy mieli 

mieszkania do podziału. Musicie państwo rozgraniczyć uchwałę rady gminy i zarządzenie, 

które upoważnia wójta do konsultacji społecznych.  

Radny Adam Ryżowski  

Zwrócił się do Wójta że nikt nie odbiera jego uprawnień do tego. Zacytował zapis par. 7 

projektu uchwały i przedstawił jak dowiedział się o jego powołaniu do komisji. Radny nie 

rozumie jakie są uprawnienia wójta do wytypowania przedstawiciela rady gminy i widzi tu 

naruszenie pewnych przepisów. Jeżeli jest mowa o przedstawicielu rady gminy to niech rada 

gminy przedstawi go wójtowi, tylko radni przedstawią  swojego kandydata, który będzie        

z wójtem w tej komisji pracował.  
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Stefan Zawierucha Wójt Gminy Marciszów 

Powtórzył aby radni robili jak uważają. Wójt zdecydował, że najlepiej będzie, że znajdą się  

w tej komisji sołtysi z tej wsi i stąd radny Ryżowski znalazł się w tej komisji, ponieważ 

mieszkanie było w Wieściszowicach. Swoim zarządzeniem może powołać koga rada wskaże, 

jeżeli to będzie zasadne a cała filozofia polega na tym, że nie mamy czym dzielić.  

Radny Mirosław Wolak Wiceprzewodniczący Rady Gminy  

Zapytał czy prawnie jest to możliwe, aby informację o sposobie powoływania członków 

społecznego ciała, które będzie opiniowało wnioski mieszkaniowe rozszerzyć zapis mówiący 

o radzie, że jest to przedstawiciel rady wytypowany przez radę. Wtedy sytuacja jest neutralna. 

Jednym z koronnych argumentów jest to, że osoba, która będzie tam pracowała będzie 

musiała posiadać określoną wiedzę i musi ją posiąść a powoływany za każdym razem jakiś 

inny radny będzie musiał się za każdym razem uczyć się tego wszystkiego. Jeżeli będzie to 

osoba wytypowana przez przewodniczącego, zaakceptowana przez wójta wtedy sprawa 

będzie czytelna i jasna.  

Stefan Zawierucha Wójt Gminy Marciszów 

Powtórzył, że podpisze takie zarządzenie jak chcą radni.  

Jadwiga Adamczyk Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów 
Uważa, że skoro tych mieszkań jest tak niewiele to tym bardziej ich przydział powinien być 

transparentny, żeby nie było żadnych wątpliwości. Dlatego prosi o wprowadzenie 

przedstawiciela rady do tej komisji i w przypadku jeżeli będzie to dotyczyło poszczególnej 

wsi to sołtysa.  

Radny Piotr Gwóźdź 

Stwierdził, że Wójt tak robił do tej pory i przedstawił szczegóły funkcjonowania obecnie 

funkcjonującej komisji.  

Radna Czesława Olejniczak  

Poinformowała, że na posiedzeniu Komisji Rewizyjnej pan Nikiting przynosił zarządzenie 

Wójta z 2011 roku kiedy była powołana komisja i teraz była aktualizowana w listopadzie 

2016 roku. Przedstawiła skład obecnie powołanej komisji i uważa, że w składzie komisji są te 

osoby powoływane.  

Radny Dawid Chęciński  

Złożył wniosek aby wskazać z okręgu rady jednego przedstawiciela.   

Radny Adam Ryżowski  

Zauważył, że typując przedstawiciela rady nie wyczerpujemy zagadnienia z powodu którego 

wnioskował, żeby tą uchwałę wycofać. Są złożone wnioski, które składają się z czterech 

elementów a my rozpatrzymy jeden element i będziemy głosować. Chodzi konkretnie, że 

jeżeli są wnioski to one muszą być rozpatrzone.  

Radny Andrzej Mitczak  

Złożył wniosek aby wycofać projekt z porządku obrad, żeby to było wszystko jasne                 

i zapisane jak trzeba.   

Jadwiga Adamczyk Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów 
Poddała pod głosowanie zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały w sprawie ustalenia 

zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu gminy       

 

Za zdjęciem przedmiotowego projektu uchwały z porządku obrad radni głosowali 

jednogłośnie.  

 

Porządek obrad sesji po zmianach przedstawia się następująco:  

1/ Otwarcie sesji. 

2/ Powitanie. 

3/ Stwierdzenie quorum. 
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4/ Przedstawienie porządku obrad. 

5/ Wnioski w sprawie zmiany porządku obrad. 

6/ Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia.  

7/ Informacja Wójta Gminy z prac między sesjami. 

8/ Opieka zdrowotna – zabezpieczenie potrzeb mieszkańców, ocena sytuacji zdrowotnej 

mieszkańców gminy.  

9/ Podjęcie uchwał w sprawach:  

 

a/ przedłużenia czasu obowiązywania taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 

odprowadzanie ścieków,  

   

b/ przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

na terenie Gminy Marciszów w 2017 roku”,  
 

c/ zmiany uchwały budżetowej gminy Marciszów na rok 2017,  

 
d/ wprowadzenia zmiany do Uchwały Nr XXXII/159/16 Rady Gminy Marciszów z dnia                       

29 grudnia 2016 roku,  

 

10/ Interpelacje i zapytania radnych.  

11/ Sprawy różne.  

12/ Zamknięcie obrad sesji.     

 

Porządek obrad po zmianach przyjęto jednogłośnie.  

 

Ad.6. 

Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia.  

Do protokołu z poprzedniego posiedzenia uwag nie zgłoszono.   

Protokół przyjęto przez aklamację. 

 

Ad.7.   

Informacja Wójta Gminy z prac między sesjami. 

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha poinformował, że: 

- nie chciał wprowadzać do porządku obrad projektu uchwały w sprawie ustalenia zasad 

wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu gminy,       

- cały czas czekamy na podjęcie decyzji przez WZWiK. Otóż 13 otrzymaliśmy uzasadnienie 

wyroku o obowiązku zwrotu majątku gminy Marciszów. Po raz pierwszy WZWiK 

odpowiedział na pismo, które wysłaliśmy o wyroku i konieczności powołania komisji w celu 

majątku.  Po raz pierwszy WZWiK odpisał, że jeszcze nie mają uzasadnienia wyroku.  

Końcem lutego będziemy wiedzieli czy składają odwołanie do Sądu Apelacyjnego.  

- w dniu wczorajszym otrzymaliśmy decyzję ministra o unieważnienie decyzji 

komunalizacyjnej dotyczącej ulicy Spółdzielczej, która jak się okazało droga powiatowa była 

w części na gruntach gminy. Nie zamierzamy się od tego odwoływać.  

- odnośnie mostu inspektor wojewódzki nadzoru budowlanego unieważnił decyzję 

powiatowego, zarzucając w tej decyzji błędy formalne. W związku z tym ta decyzja nie 

obowiązuje. Wysłaliśmy odwołanie do Wojewódzkiego Sądu Apelacyjnego, czekamy na 

rozstrzygnięcie, przy czym wcześniejsze rozstrzygnięcie SKO zaprzecza w ogóle decyzji 

Krajowej Komisji Uwłaszczeniowej, która niejako nam nadaje, ale nam nadaje działkę               

o numerze do działki RZGW, bo od tego momentu zaczyna się działka RZGW, która się 

kończy przy drodze krajowej. Ten most nie leży na naszej działce, którą nam nadano decyzją 
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Krajowej Komisji Uwłaszczeniowej. Most leży nad działką RZGW. Czekamy na decyzję 

Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego.   

- reszta prac polegała na prowadzeniu bieżących prac, między innymi oświetlenia ulicznego.   

 

Do przedstawionej informacji uwag i pytań nie zgłoszono.  

 

Ad.8.   

Opieka zdrowotna – zabezpieczenie potrzeb mieszkańców, ocena sytuacji zdrowotnej 

mieszkańców gminy. 

Szczegółową informację na temat opieki zdrowotnej w gminie Marciszów przedstawił doktor 

Ireneusz Makaś.  

Radna Danuta Wojtas  

Zapytała czy jest możliwość wprowadzenia zasady pracy lekarza pediatry, który chociaż raz 

w tygodniu przyjmowałby pacjentów po południu.  

Doktor Ireneusz Makaś  

Wyjaśnił, że zrobił to już dwa lata temu, na początku to się sprawdzało ale ostatnio przez trzy 

miesiące pani doktor miała śmiertelnie chorą mamę i zastępowali ją inni lekarze. Jak tylko 

pani doktor wróci do pracy wracamy do przyjmowania popołudniami i zastanowimy się czy 

nie zrobić takich popołudni więcej.  

Radny Adam Ryżowski  
Odniósł się do słów odnośnie skarg i poinformował, że patrząc z perspektywy Kamiennej 

Góry i Marciszowa to i tu są skargi i tu. U nas nie jest tak źle i radny generalnie jakiś skarg na 

temat ośrodka nie słyszał, którymi należałoby się zająć. Pan doktor jest czwartym 

kierownikiem ośrodka zdrowia i z perspektywy przyglądania się pracy w starym budynku       

a tutaj należy stwierdzić, że jakość pracy jest coraz większa i jest to widoczne. Generalnie 

pana praca powinna być doceniona, ponieważ widać systematyczne postępy i widać, że pan 

stara się żeby było coraz lepiej.  

Radny Andrzej Mitczak  

Poinformował, że zatrudniona nowa pani doktor z opinii mieszańców jest pozytywnie 

odbierana przez pacjentów  

Innych uwag i pytań nie zgłoszono.  

 

Przewodnicząca Rady Jadwiga Adamczyk ogłosiła 10 minut przerwy. 

Podczas przerwy  o godzinie 12.40 radni: Danuta Wojtas, Czesława Olejniczak i Andrzej 

Mitczak opuścili salę narad.  

Na  sali pozostaje 12 radnych.  

Po przerwie.  

 

Ad.9. 

Podjęcie uchwał w sprawach: 

a/ przedłużenia czasu obowiązywania taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 

odprowadzanie ścieków,  

 

Stefan Zawierucha Wójt Gminy Marciszów 

Poinformował, że kolejny rok zaproponował przedłużenie taryf i jest zawsze jak najdalej od 

tego, aby wprowadzać podwyżki. Na razie dajemy tą propozycję przedłużenia, a co będzie 

później to dzisiaj nikt nie wie. Na pewno na razie dopłacamy do jednego i do drugiego, przy 

czym cenę wody mamy z 2005 roku i to jest ewenement, aby tak długo nie było zmiany cen 

wody.   
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Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów  Jadwiga Adamczyk odczytała treść projektu 

uchwały. 

Uwag i pytań nie zgłoszono.  

Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie, tj. 12 głosami „za” przyjęła projekt uchwały, 

stanowiący załącznik nr 5 do protokołu, / nieobecni w trakcie głosowania radna D. Wojtas, 

radna C. Olejniczak, radny A. Mitczak/.  

Uchwała otrzymała nr XXXIV/179/17 

b/ przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności na terenie Gminy Marciszów w 2017 roku”,  

Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów  Jadwiga Adamczyk odczytała treść projektu 

uchwały. 

Uwag i pytań nie zgłoszono.  

Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie, tj. 12 głosami „za” przyjęła projekt uchwały, 

stanowiący załącznik nr 6 do protokołu /nieobecni w trakcie głosowania radna D. Wojtas, 

radna C. Olejniczak, radny A. Mitczak/.   

Uchwała otrzymała nr XXXIV/180/17 

c/ zmiany uchwały budżetowej gminy Marciszów na rok 2017,  

Skarbnik Gminy Krystyna Magda  

poinformowała radnych, że dostali zmieniony załącznik do uchwały, który szczegółowo był 

analizowany przez Komisję Budżetową i poprosiła o zadawanie pytań.  

Uwag i pytań nie zgłoszono.  

Stefan Zawierucha Wójt Gminy Marciszów 

Stwierdził, że analizując płace naszych pracowników to są one na prawdę niskie i w związku 

z tym poprosił, aby jeszcze na tej sesji zmiany budżetowe powiększyć o te środki na zarówno 

podwyżki płac jak i odprawy emerytalne.  

Skarbnik Gminy Krystyna Magda  

poprosiła o naniesienia stosownych zmian w projekcie uchwały i w związku z brakiem pytań   

i uwag odczytała treść projektu uchwały. 

Uwag i pytań nie zgłoszono.  

Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie, tj. 12 głosami „za” przyjęła projekt uchwały, 

stanowiący załącznik nr 7 do protokołu /nieobecni w trakcie głosowania radna D. Wojtas, 

radna C. Olejniczak, radny A. Mitczak/.   

Uchwała otrzymała nr XXXIV/181/17 
d/ wprowadzenia zmiany do Uchwały Nr XXXII/159/16 Rady Gminy Marciszów z dnia                       

29 grudnia 2016 roku,  

Skarbnik Gminy Krystyna Magda  

Poprosiła o poprawienie kwot w załączniku nr 2 do projektu uchwały oraz naniesienie 

poprawek w dalszej części projektu uchwały.  

Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów  Jadwiga Adamczyk odczytała treść projektu 

uchwały. 

Uwag i pytań nie zgłoszono.  

Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie, tj. 12 głosami „za” przyjęła projekt uchwały, 

stanowiący załącznik nr 8 do protokołu /nieobecni w trakcie głosowania radna D. Wojtas, 

radna C. Olejniczak, radny A. Mitczak/.   

Uchwała otrzymała nr XXXIV/182/17 

 

Stefan Zawierucha Wójt Gminy Marciszów 

Podziękował za podjęcie uchwały, umożliwiającej przyznanie pracownikom podwyżek.   
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Ad. 12.   

Interpelacje i zapytania radnych.   

 

Nie wystąpiły.  

 

Ad.13.  

Sprawy różne.  

 

Radny Edmund Orzechowski 

Nawiązał do otrzymanego zestawienia inwestycji, dotyczącego oświetlenia i patrząc na 

możliwości sołectw nie pokrywają one kosztów zakupu tych lamp i zapytał co ma zrobić 

sołectwo, czy ma wybrać lampę, która mieści się w granicach jego możliwości finansowych   

czy gmina będzie coś dokładać.  

Stefan Zawierucha Wójt Gminy Marciszów 

Odpowiedział, że okazuje się że będzie trzeba dorzucić jeszcze kilka lamp, które nie są 

wycenione. Niemniej wolne środki są na dobrym poziomie, więc chcielibyśmy zrobić 

ogrzewanie gazowe w świetlicach w Wieściszowicach i w Ciechanowicach. To byłoby na 

początek. Potem będziemy analizować, spotkamy się na komisjach i poszukamy 

dofinansowania. Niewątpliwie jak nie da się  wszystkiego to wieś powinna zdecydować, które 

by chciała. Te najbardziej potrzebne. Ile nam się uda zagospodarować z wolnych środków to 

dorzucimy tak, aby każda wieś miała jakoś proporcjonalnie, ale to jest kwestia do uzgodnień.  

Radny Adam Ryżowski  

Poprosił Wójta o oczyszczenie rowów wzdłuż nowego chodnika na odcinku od kubłów przy 

ulicy Pogodnej w stronę Dino.  

Stefan Zawierucha Wójt Gminy Marciszów 

Wyjaśnił, że teren przy ulicy Pogodnej należałoby wyznaczyć i wybetonować, aby zrobić tak, 

żeby kubły się nie przewracała. Należałoby również wykorytować i utwardzić tą ulicę, 

ponieważ już trzy domy stoją. Jest to cały czas w sferze zainteresowań. Będziemy też przy 

chodnikach rozstawić kosze na tych terenach zielonych i chcemy je zakupić. Przymuszamy 

również Sanikom, aby odbierał zgodnie z harmonogramem.   

Radny Edmund Orzechowski 

Powiedział, że Sanikom zmienił harmonogram i nawet gmina nie wiedziała o tym i plastiki 

tydzień czasu leżały w miejscach dostępnych i  psy to rozszarpywały.  

Stefan Zawierucha Wójt Gminy Marciszów 

Wyjaśnił, że pani Tokarska została zobligowana do pilnowania tego.  

Radny Julian Polański  

Zapytał kto odbiera śmieci z koszy przy przystankach autobusowych. Stoją pełne kosze                 

i Sanikom nie reaguje.   

Stefan Zawierucha Wójt Gminy Marciszów 

Odpowiedział, że któraś z dyrekcji zgłosiła się do nas żebyśmy przejęli przystanki, więc to 

jest nasze i będą zbierać.  

Radny Marcin Frasunek   

Poprosił, aby porozmawiać z powiatem odnośnie drogi powiatowej - polnej z wodociągów       

w stronę Kamiennej Góry, aby podsypać i udostępnić mieszkańcom tą drogę, ponieważ 

dojeżdżają nią do pracy.   

Stefan Zawierucha Wójt Gminy Marciszów 

Odpowiedział, że zgłaszamy to i zgłosimy na pewno kolejny raz.  

Radny Mirosław Wolak Wiceprzewodniczący Rady Gminy  

Pochwalił Urząd Gminy a dokładnie panią Martę Kwiecień, ponieważ projekt złożony do 

Kwiatu Lnu zajął I miejsce w swojej kategorii jeżeli chodzi o punktowanie. Chodzi o wieżę 
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widokową w Ciechanowicach, dofinansowanie będzie w Kwiatu Lnu i Urząd Gminy będzie 

wspólnie realizował. Jest to przykład, że trzeba doceniać ludzi, którzy pracują u nas.   

Jadwiga Adamczyk Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów  
- podziękowała pani Krystynie Kwiatkowskiej oraz komisji ds. Przeciwdziałania 

Alkoholizmowi za uwzględnienie wniosków w celu uprzyjemniania dzieciom ferii. 

Skorzystały z tego Wieściszowice, Sędzisław i szkoła. Jest to właściwy kierunek z korzyścią 

dla dzieci.  

- zapoznała z wnioskiem Komisji Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Zdrowia w sprawie  

zorganizowania wspólnego posiedzenia wyjazdowego dwóch komisji – Komisji Ochrony 

Środowiska, Rolnictwa i Zdrowia oraz Komisji Infrastruktury Technicznej do Domanowa     

w sprawie spornego znaku, usytuowanego na drodze gminnej. / wniosek Komisji stanowi 

załącznik nr 9 do protokołu/.  

Następnie Przewodnicząca poprosiła radnego Piotra Gwoździa - Przewodniczącego Komisji 

Infrastruktury Technicznej o przedstawienie jego opinii na ten temat i zapytała czy chce 

uczestniczyć w tej komisji.  

Radny Piotr Gwóźdź Przewodniczący Komisji Infrastruktury Technicznej 

Wyjaśnił, że Komisja Infrastruktury Technicznej stwierdziła, że nie ma kompetencji na dzień 

dzisiejszy  i nie ma potrzeby wspólnego tam jechania jako komisja a jeszcze zwłaszcza            

z Komisją Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Zdrowia. Wynegocjowaliśmy spotkanie              

z Wójtem jako Komisja Infrastruktury Technicznej po sesji z tym problemem, który nastąpił. 

Zaprosił do udziału w spotkaniu członków Komisji  Ochrony Środowiska, Rolnictwa               

i Zdrowia.   

Jadwiga Adamczyk Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów  
Zna temat i uważa, że jeżeli takie będzie rozpoznanie i Komisja Rolna otrzyma informacje, 

jak wygląda sprawa to być może ten wyjazd nie będzie konieczny  

Stefan Zawierucha Wójt Gminy Marciszów 

Poinformował, że Zastępca pokarze zdjęcia na komputerze jak ta droga wygląda. Jest bardzo 

niekorzystnie położona, jeżeli chodzi o teren. Jest to droga do cmentarza i do kościoła a do 

cmentarza ludzie jeżdżą na okrągło, wtedy kiedy mają taką potrzebę.  Wójt się nie upiera         

i może w ogóle nic tam nie robić i żadnego znaku nie stawiać, ale jeżeli droga się rozjedzie       

i trzeba będzie kilkaset tysięcy złotych wydać na mury oporowe to nikt nie poniesie 

odpowiedzialności za to tylko Wójt, że doprowadził do takiego stanu jaki jest. Przypomniał, 

że od dwóch lat rozmawiał z panem i nie zrealizował żadnych uzgodnień. Miał zgodę na 

jazdę samochodami pustymi na terenie, gdzie jest decyzja o warunkach zabudowy 

jednorodzinna. Zrobił składowisko materiałów, rozjeżdża działkę na której jest cmentarz. 

Zawsze można nad  tym debatować tylko odpowiedzialność ponosi organ wykonawczy. Przez 

dwa lata próbowaliśmy się dogadać z panem Adamem, niestety trzy, cztery samochody, 

przyczepy wożą materiały. Wójt może tego znaku nie stawiać, uważa że tu niewiele jest do 

zrobienia. Albo postawić znak 5 ton albo nie stawiać znaku w ogóle a za chwilę będziemy 

mieli protesty mieszkańców korzystających z cmentarza. Te protesty już są ale na razie Wójt 

o nich nie mówi.   

Józef Szołdrowski sołtys wsi Sędzisław  

Zapytał jak to jest z tymi znakami, które zgłaszał w sprawie bezpieczeństwa w Sędzisławiu? 

Stefan Zawierucha Wójt Gminy Marciszów 

Odniósł się do ograniczeń w terenie zabudowanym i zapisów kodeksu drogowego. 

Poinformował, że sprawdzimy i w uzasadnionych przypadkach postawimy znaki 

Radny Władysław Wróblewski  

Odniósł się do słów Wójta i zgadza się, że nie trzeba niszczyć dróg tylko chce przypomnieć, 

że w 2003 roku została założona część asfaltu tej drogi do kościoła. Natomiast do mnie 

osobiście powiedział pan w ten sposób „słuchaj położy się tu korytka z boku, wodę wyłapie, 
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będzie dobrze” Druga kwestia to to, że asfalt położony na drodze był takiej grubości, że zaraz 

mlecz wyrasta z asfaltu. Następna kwestia to to, że radny był osobiście z panem Bijakiem      

u pana i pan Bijak firmę założył w 2011 roku co na to dostał pozwolenie od was i sam pan 

powiedział w gabinecie u siebie – dobra kupuj tą działkę budowlankę, będziesz miał bazę  i te 

słowa, które padłu u Wójta w biurze radny był świadkiem i teraz wszystkie kłody robicie         

i kładziecie pod nogi temu przedsiębiorcy a pan w ustaleniach w tych dokumentach, które 

były tutaj na Komisji Infrastruktury w czerwcu 2016 roku sam podkreśla, że będzie pomagał 

przedsiębiorcom w miarę możliwości a zawsze stara się zrobić tak, żeby było dobrze. Radny 

pyta Wójta jak to robi, jeżeli karze prywatne grunty wykupywać a ta pan mówi „a jakie 

prywatne grunty, Wójt niech się odczepi od moich gruntów, żeby sprzedawała działkę żeby 

Bijak sobie drogę zrobił”.  To nie jest tak, trzeba zrobić rozwiązanie, podejść merytorycznie 

do sprawy i to wstyd, żeby to wychodziło poza Urząd Gminy i żebyśmy my musieli się 

zajmować tą sprawą. Między innymi jestem po to radnym, żeby mieszkańcom w jakiś 

problemach pomagać.  Tak samo pan panie Wójcie został wybrany przez społeczeństwo, po 

to żeby rozwiązywać problemy a nie zaostrzać.  

Jadwiga Adamczyk Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów  
Uważa, że w tej kwestii pan Bijak powinien porozumieć się z Wójtem i znaleźć najlepsze 

wyjście z tej sytuacji i my jako Rada nie mamy pola manewru. Rozumie radnego 

Wróblewskiego ale niestety mieszkańcy muszą załatwiać pewne sprawy na drodze urzędowej 

i dzisiejsze spotkanie jest w tym celu, żeby tą sprawę rozstrzygnąć.   

Radny Władysław Wróblewski  

Poinformował, że na Komisji Infrastruktury zażądał na piśmie od pracowników Urzędu 

Gminy informacji jak zawarta jest umowa z zakładem pogrzebowym, ponieważ jeżeli ktoś                      

z mieszkańców gminy ma pogrzeb przychodzi do Urzędu i załatwia z aktem zgonu pochówek 

to chyba ktoś wie, że ta osoba zmarła i wiadomo jest, że trzeba odśnieżyć.  Radny pytał 

urzędników kto ma odśnieżać i nie wiedzą, zakład pogrzebowy też nie wie. Zaspy takie           

a inwalidkę na wózku ciągną do grobu zmarłego brata. To wstyd, żeby tak było  i radny 

porobił zdjęcia, żeby to udowodnić, bo nikt nie wierzy radnemu z Domanowa.  

Stefan Zawierucha Wójt Gminy Marciszów 

Przypomniał słowa z poprzedniej sesji, że udzielenie zezwolenia na prowadzenie działalności 

kompletnie nie ma nic do rzeczy z dalszymi sprawami, związanymi z takim czy innym 

dojazdem. Odnośnie bazy samochodów Wójt podał przykład innego mieszkańca gminy, który 

nie jeździ tonażowo 30 – 40 ton tylko pustym sprzętem i to samo Wójt uzgodnił z panem 

Bijakiem i jest tam składowisko. Rolą Wójta jest dbanie o dobro publiczne i powinien 

zabronić, ponieważ działka jest z decyzją o warunkach zabudowy mieszkalną, więc po kupnie 

działki powinien wystąpić o zmianę przeznaczenia działki. Radnym, którzy zostaną Zastępca 

Wójta pokarze aktualny stan tej drogi i Wójt podejrzewa, że dalsza eksploatacja spowoduje 

to, co mówił wcześniej. Zakończyliśmy jedną sprawę w Domanowie i zaczyna się druga.  

Pani sołtys zna stanowisko i opinię tych mieszkańców i Wójt nie wie co ma do pogrzebu i do 

inwalidy, kiedy był pogrzeb i nie zna tych szczegółów. Takie uwagi przekażemy i zażądamy 

zgodnie z zapisami umowy, ale jeżeli inna firma sprawia pochowek to zarządca cmentarza 

mógł nie wiedzieć, że jest taki pochówek i dobrze jest  zgłosić a kierownik USC wypełniający 

akt zgonu nie wie o takiej sytuacji.  

Radny Mirosław Wolak Wiceprzewodniczący Rady Gminy  

Zaproponował, aby w sprawie utrzymania porządku na cmentarzach przyjrzeć się zapisom 

umowy pomiędzy gminą a usługodawcą i poinformować sołtysów o głównych zakresach 

obowiązków tych ludzi, np. kto ma kosić i ile razy, odśnieżać, żebyśmy wiedzieli do kogo się 

zwrócić, żeby to nie powodowało niepotrzebnej dyskusji.  
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Radny Adam Ryżowski  

Wyjaśnił, że analizował sprawę, umowa jest tak zawarta, że teraz nie zobowiązuje 

administratora do odśnieżania i jest zapis, który mówi, że w razie pogrzebu. Natomiast 

sytuacja powstała taka dlatego, że były takie a nie inne opady i było ciężko cokolwiek z tym 

zrobić. Radny uważa, że umowa jest wadliwie napisana, nie zobowiązując administratora 

cmentarza do działania. Radny z pracownikiem ustalił w rozmowie telefoniczne, że jeśli coś 

takiego będzie w przyszłym roku to gmina jadąc do cmentarza drogą gminną może wjechać i 

raz na miesiąc odśnieżyć.   

Stefan Zawierucha Wójt Gminy Marciszów 

Wyjaśnił, że umowa spisana jest zgodnie z warunkami przetargu i to jest cena, natomiast 

Wójt nosi się z zamiarem kupienia małego ciągnika do odśnieżania, ponieważ alejki się 

rozjadą pod wpływem obciążenia. Taki sam problem jest z nowym chodnikiem.   

Radny Dawid Chęciński  

Podziękował Wójtowi, Zastępcy Wójta i pracownikom Urzędu za  monitoring w szkole, 

szatniach i terenie wokół szkoły.   

Jadwiga Adamczyk Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów  
Poinformowała o terminie złożenia oświadczeń majątkowych oraz poprosiła o dostosowanie 

się do uwag urzędu skarbowego.  

 

Ad.14. 

Zamknięcie obrad sesji.  

W związku z wyczerpaniem porządku obrad sesji Przewodnicząca Rady Gminy o godzinie 

13.45 dokonała jej zamknięcia. 

Załączniki do protokołu dostępne są na stanowisku pracy Biuro Rady Gminy.  

 

Protokołowała                               Przewodniczący Rady Gminy 

Anna Płaszczyńska                                     Jadwiga Adamczyk 
Insp. ds. Rady Gminy  

i przygotowywania wniosków unijnych 


